

សំណួរសួរជាញឹកញាប់

1. តើកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយដែលទើបតែដាក់សុំក្នុងបណ្តឹងវិវាទ Deep Horizon មានន័យដូចម្តេច?

A. BP និងបណ្តាអ្នកដើមចោទបានផ្សះផ្សាសង បណ្តឹង ចោទប្រកាន់ខ្ទេចខាតខាងទ្រព្យសម្បត្តិ និង ខាងសេដ្ឋកិច្ច ដែលបានដាក់សុំនៅក្នុងតុលាការ សហរដ្ឋអាមេរិក សម្រាប់តំបន់ខាងកើតនៃរដ្ឋ Louisiana។ ការចោទប្រកាន់បានចោទទៅលើក្រុមសហព័ន្ធខ្លះនិងការតវ៉ាទាមទារតាមឆ្នោសមុខ រួមជាមួយការបំពាន លើ ច្បាប់ភាពក្រខ្វក់ នៃប្រុងកាតបានអនុវត្តឡើង ជំទាស់ BP បណ្តាលមកពីព្រឹត្តិការណ៍, សកម្មភាព, អសក្ខភាពនិងការមិនធ្វើ ដែល នាំទៅរហូតដល់ ការផ្ទុះឆ្លាយនៃ អណ្តូង Macondo ការផ្ទុះនិង ការឆេះ ភ្លើងនៅលើផ្ទាំងអណ្តូង *Deepwater Horizon* ក្នុង ថ្ងៃទី 20 ខែមេសា ឆ្នាំ 2010 ការលិចទឹកនៃ Deepwater Horizon ក្នុងថ្ងៃទី 22 ឆ្នាំ 2010 ការបញ្ចេញប្រុងកាតជាតិ គីមីហ្សែក (hydrocarbons) និងសារធាតុគីមីទៀតចេញពី អណ្តូង Macondo, Deepwater Horizon និងរបស់ ដែលទៅជាមួយគ្នារបស់វា, ការខំប្រឹងប្រែងទប់ទល់ នឹងអណ្តូង Macondo, សកម្មភាពតបត, ស្ថាប័ន ការតវ៉ាទាមទារតាមឈូងសមុទ្រនិងសេចក្តីថ្លែងការណ៍ចេញមុខរបស់ BP (ដោយរួមរួម "ឧបត្តិហេតុ Deepwater Horizon")។

នៅក្នុងបណ្តឹងវិវាទចោទប្រកាន់អ្នកដើមចោទស្វែងរកការបញ្ជាក់ "ដំណោះស្រាយការចោទប្រកាន់" របស់អ្នកដើមចោទដែលរងគ្រោះនូវការខ្ទេចខាតខាងសេដ្ឋកិច្ចនិងខាងទ្រព្យសម្បត្តិជាលទ្ធផលនៃឧបត្តហេតុ Deepwater Horizon។ នៅក្នុងករណីនេះដំណោះស្រាយការចោទប្រកាន់ត្រូវបានហៅថា "ក្រុមសេដ្ឋកិច្ច"។ អ្នកដើមចោទ ដែលមានឈ្មោះគឺជាអ្នកតំណាងសម្រាប់សមាជិក ក្រុមសេដ្ឋកិច្ច។

កិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយការខ្ទេចខាតខាងសេដ្ឋកិច្ចនិងទ្រព្យ(កិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយ) អ្នកដើមចោទដែលមានឈ្មោះនឹងមេធាវីរបស់ពួកគេ បានសម្រេចថាជាចំណូលចិត្តដ៏រឹសសសរបស់សមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ចដែលគេយជាតំណាងដើម្បីនឹង សម្រុះស្រួលការតវ៉ាទាមទារបានធ្វើឡើងជំទាស់ BP។ BP ក៏បានសម្រេចថាដំណោះស្រាយគឺត្រឹមត្រូវដោយវិនិច្ឆ័យ អំពីតម្លៃការប្រចុយនិងបន្ទុកនៃបណ្តឹងវិវាទគឺទាំងពីរជឿថាដំណោះស្រាយគឺសមហេតុផលយុត្តិធម៌ ហើយដំណោះស្រាយគ្រប់គ្រាន់នៃការតវ៉ា ទាមទារនៅក្នុងករណីនេះ។

ភាគីដែលបានដាក់សុំការពិភាក្សាជាមួយតុលាការស្នើសុំតុលា ឲ្យអនុម័តផ្តើមមុខកិច្ចព្រមព្រៀង ដំណោះស្រាយ។ លោកអ្នកទទួលសំណើនៃកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយដោយការចុចត្រង់កន្លែងនេះ។ ប្រសិនបើតុលាការអនុម័តផ្តើមមុខកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយ កម្មវិធីដំណោះស្រាយចាត់ចែងដោយតុលាការ ឬ កម្មវិធីដំណោះស្រាយ នឹងត្រូវបានស្ថាបនាឡើងដើម្បីទទួលវាយតម្លៃក្នុងកន្លែងណាដែលត្រឹមត្រូវបង្កប្រាក់តវ៉ាទាមទារសំណងបានធ្វើឡើងដោយសមាជិកនៃក្រុមសេដ្ឋកិច្ច។ នៅក្នុងការវាយតម្លៃការតវ៉ាទាមទារកម្មវិធីដំណោះស្រាយនឹងអនុវត្តដំណើរការ និងវិធានការគូសបង្ហាញ នៅក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយ។ ជាលទ្ធផលសម្រាប់ការបង់សំណងពីកម្មវិធីដំណោះស្រាយសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ច សមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ចនឹងតម្រូវឲ្យបញ្ចេញការតវ៉ាទាមទាររបស់ខ្លួនជំទាស់ BP និងពហុភាគីបញ្ចេញទៀត។

ប្រសិនបើតុលាការផ្តល់នូវការអនុម័តផ្តើមមុខនៃកិច្ចព្រមព្រៀង ដំណោះស្រាយយើងខ្ញុំនឹងផ្តល់ព័ត៌មាន បន្ថែមអំពី លក្ខខណ្ឌនៃកិច្ចព្រមព្រៀងរួមជាមួយក្នុងវិធី ដំណោះស្រាយមើលខុសត្រូវដោយតុលាការ។

2. តើការប្តឹងចោទប្រកាន់និងដំណោះស្រាយការចោទប្រកាន់គឺជាអ្វី?

A. នៅក្នុងបណ្តឹងចោទប្រកាន់គឺជាការទូន្មានដំណើរការដែលតុលាការចាត់តាំងអ្នកដំណាងរបស់អ្នកដើមចោទ (ហៅថា “អ្នកដើមចោទដែលមានឈ្មោះ”) និងមេធាវីចាត់ ប្រកាន់ដើម្បីឈរឈ្មោះសម្រាប់ក្រុម ស្ថិតនៅក្នុង ស្ថានភាពស្រដៀងគ្នា (“ក្រុម”) តុលាការមួយដោះស្រាយវិបត្តិនានាសម្រាប់សមាជិកក្រុម លើកលែងតែចំពោះអស់អ្នកបានដកខ្លួនរបស់គេ ទាន់ពេលចេញពីក្រុម។ “ក្រុមដំណោះស្រាយ” គឺត្រូវបានហៅថា “ក្រុមសេដ្ឋកិច្ច” និងបណ្តាសាមីខ្លួនស្ថិតនៅក្នុងក្រុមសេដ្ឋកិច្ចដែលហៅថា “សមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ច”។ “ក្រុមដំណោះស្រាយ” គឺត្រូវបានហៅថា “ក្រុមសេដ្ឋកិច្ច” និងបណ្តាសាមីខ្លួនស្ថិតនៅក្នុងក្រុមសេដ្ឋកិច្ចដែលហៅថា “សមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ច”។

3. តើហេតុអ្វីមានដំណោះស្រាយ?

A. បន្ទាប់ពីការចរចាដ៏ធំទូលាយភាគីទាំងពីរសងខាង បានយល់ព្រមដោះស្រាយករណីយនេះដើម្បី ជៀសវាងពីការតតាំងនៅក្នុងតុលាការ។ ភាគីទាំងពីរសងខាងគិតថាដំណោះស្រាយបានស្នើរសុំ គឺយុត្តិធម៌សមហេតុផលគ្រប់គ្រាន់និងស្ថិតនៅ ក្នុង ចំណូលចិត្តដ៏ ល្អបំផុតរបស់អញ្ជូនកដើមចោទ និង អស់អ្នកដែលស្ថិតនៅក្នុងក្រុមសេដ្ឋកិច្ចនិងBP។

4. តើអ្នកណាធ្វើតំណាងបណ្តាភាគី?

A. អ្នកដើមចោទគឺត្រូវបានធ្វើតំណាងដោយមេធាវីដឹកនាំក្រុមមេធាវី ស្តីទីក្រុមនិងមេធាវីក្រុមសេដ្ឋកិច្ចដែល បានស្នើរសុំ។ BP គឺត្រូវបានឈរតំណាងដោយក្រុមហ៊ុនច្បាប់នានា។ បញ្ជីនៃមេធាវីទាំងនេះគឺត្រូវអាចមើលឃើញដោយចុចត្រង់កន្លែងនេះ។

5. តើការអនុម័តផ្តើមមុខមានន័យដូចម្តេច?

A. នស្ថាបនា ឡើងដើម្បីទទួលវាយតម្លៃហើយ បើសិន ក្នុងចំណោមអ្វីៗងទៀតតុលាការនឹងសម្រេចថា តើកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយគឺយុត្តិធម៌សមហេតុផល ត្រឹមត្រូវហើយនិងគ្រប់គ្រាន់ក្រោមច្បាប់ សហព័ន្ធ។ ការអនុម័តគឺផ្តើមមុខពីព្រោះកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយ គឺនៅតែជាមុខប្រធានចំពោះការអុម័តចុង ក្រោយ ដែលត្រូវបានសម្រេចបន្ទាប់ពីតុលាការធ្វើ សវនាការយុត្តិធម៌ ហើយបើមិនដូច្នោះទេបានរាប់ មតិនិងភស្តុតាងនៃ ក្រុមសមាជិក។ ប៉ុន្តែប្រសិនបើតុលាការផ្តល់នូវការអនុម័តផ្តើមមុខចំពោះកម្មវិធី ដំណោះស្រាយមើលចាត់ចែងនឹងត្រូវបានស្ថាបនា ឡើងដើម្បីទទួលវាយតម្លៃហើយ បើសិន ត្រឹមត្រូវបង់សំណងការតវ៉ាទាមទារដោយសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ច។

6. តើតុលាការតម្រូវពេលវេលាយូរប៉ុណ្ណាដើម្បីនឹងអនុម័តផ្តើមមុខកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយ?

A. យើងខ្ញុំមិនអាចប្រាប់បានឡើយថាតើតុលាការ តម្រូវពេលវេលាយូរប៉ុណ្ណានឹងអនុវត្តការអនុម័តផ្តើមមុខ នូវ កិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយឡើយ។ នេះគឺសំអាងទៅលើតុលាការ។

7. ប្រសិនបើការអនុម័តផ្តើមមុខបានផ្តល់ តើដំណើរការបន្ទាប់គឺជាអ្វី?

A. ប្រសិនបើមាននូវការប្រឹងប្រែងពីក្រុមផ្សាយព័ត៌មានបានប្រើដើម្បីនឹងប្រាប់ក្រុមសេដ្ឋកិច្ចនូវសិទ្ធិរបស់ពួកគេដើម្បីនឹងចូលរួមក្នុងដំ ណោះស្រាយឬ “ដកខ្លួនចេញ”។ ការប្រឹងប្រែងពីក្រុមផ្សាយព័ត៌មាននឹងមានរួមជាមួយ ការបំពុលរឿយៗនៅក្នុងការសែតគេហទំព័រនិងការផ្ញើលិខិតផ្តាច់ដៃនិងលេខទូរស័ព្ទ 1-800។

បន្ថែមទៅនឹងកម្មវិធីតំណាងសារមិនយូរក្រោយពួកអនុម័តផ្តើមមុខគឺត្រូវបានផ្តល់ កម្មវិធីដំណោះស្រាយនឹងមានចលនានិងចាប់ផ្តើមទទួលសំណងការទាមទារ។

តុលាការក៏នឹងដាក់កាលបរិច្ឆេទសម្រាប់សវនាការយុត្តិធម៌ ដែលនៅក្នុងនោះបណ្តាកាតីចូលរួមអំបិលសេដ កិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយ។

8. តើកម្មវិធីដំណោះស្រាយនឹងមានចលនាបើកទ្វារធ្វើការនៅពេលណា?

A. ប្រសិនបើតុលាការផ្តល់ការអនុម័តឆ្លើមមុខនៃកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយនឹងមានចលនាមិនក្រោមពី៣០ថ្ងៃ បន្ទាប់ពីតុលាការចេញបញ្ជាអនុម័តឆ្លើមមុខ--លើកលែងតែតុលាការបញ្ជាថា កម្មវិធី ដំណោះស្រាយនឹងមានចលនានៅក្នុងកាលបរិច្ឆេទក្រោយ។

9. តើ Kenneth Feinberg ចាត់ចែងដំណើរការការតវ៉ាទាមទារដំណោះស្រាយឬ?

A. ទេ។ ប្រសិនបើតុលាការអនុម័តឆ្លើមមុខនៃកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយលោក Feinberg នឹងមិន ចូលរួមក្នុងកម្មវិធីដំណោះស្រាយ។ ប្រសិនបើតុលាការអនុម័តឆ្លើមមុខដំណោះស្រាយតុលាការ បានចាត់តាំងអ្នកចាត់ចែងការតវ៉ាទាមទារដើម្បីមើលខុសត្រូវលើកម្មវិធីដំណោះស្រាយ។

10. តើអ្នកណាជាអ្នកចាត់ចែងការតវ៉ាទាមទារ?

A. ប្រសិនបើតុលាការអនុម័តឆ្លើមមុខនៃកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយ Mr. Patrick Juneau នឹងជាអ្នកចាត់ចែងកម្មវិធីដំណោះស្រាយចាត់តាំងដោយតុលាការ។ Mr. Juneau ឥឡូវនេះជាអ្នកចាត់ចែងការតវ៉ាទាមទារសម្រាប់ដំណើរការផ្លាស់ប្តូរហើយបាន ស្នើសុំនូវកម្មវិធីដំណោះស្រាយចាត់ចែងដោយតុលាការ។

11. ខ្ញុំបានទទួលការផ្តល់ប្រាក់សំណងពី GCCF ឬដំណើរការផ្លាស់ប្តូរហើយបានទទួលការបង់សំណង 60 ភាគរយ។ តើខ្ញុំត្រូវធ្វើដូចម្តេចឥឡូវនេះ?

A. ប្រសិនបើតុលាការផ្តល់ការអនុម័តឆ្លើមមុខការព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធនឹងការតវ៉ាទាមទារ នឹងត្រូវបញ្ជូនទៅកម្មវិធីដំណោះស្រាយនៅពេលវាមានចលនា។ ប្រសិនបើលោកអ្នកជាសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ច លោកអ្នកក៏ទទួលបានសំណត់ហេតុប្រាប់លោកអ្នកអំពីឯកសិទ្ធិរបស់ លោកអ្នកដើម្បីចូលរួមក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយដែរ។ ប្រសិនបើលោកអ្នកជាសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ច ហើយចូលរួមតាមរយៈការដាក់ទម្រង់តវ៉ាទាមទារក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយនឹងត្រូវពិនិត្យព័ត៌មាននិងទិន្នន័យដែលលោកអ្នកបានដាក់ចំពោះ GCCF និងប្តូរដំណើរការ ផ្លាស់ប្តូរនិងជម្រាបប្រាប់លោកអ្នកនូវប័ត្រមានបន្ថែមណាមួយដែលចាំបាច់បំផុតដែលមានបំណងចង់អនុវត្តតាម ការទាមទាររបស់លោកអ្នកនៅក្នុងកម្មវិធីដំណោះស្រាយ ក្រោមលក្ខខណ្ឌនិងកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយ។ កាលណាកម្មវិធីដំណោះស្រាយបានត្រួតពិនិត្យការតវ៉ា ទាមទាររបស់លោកអ្នកហើយលោកអ្នកនឹងបានប្រាក់ សំណងក្នុងពេលចុះហត្ថលេខានៃការបញ្ចេញទំនួលខុសត្រូវ និងកិច្ចសន្យាថាមិនផ្តឹងចំនួនប្រាក់សំណងនៅ សល់ភាគច្រើនច្រើនជាង 40 ភាគរយនៃការផ្តល់សំណងឬការបង់សំណងដំណោះស្រាយរបស់លោក អ្នក ក្រោមកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយដកចេញនូវជំនួនទឹកលុយដែលលោកអ្នកបានទទួលរួចហើយ។ ប្រសិនបើលោកអ្នកពុំមែនជាសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ចឬជ្រើសមិន ចង់ចូលរួម ក្នុងដំណោះស្រាយទេលោកអ្នក នឹងមានសិទ្ធិដើម្បីទទួលបានប្រាក់សំណង 40 ភាគរយដែលនៅសល់នៃការផ្តល់សំណងពី GCCF ឬផ្លាស់ប្តូរ។ ដំណើរការ

12. ខ្ញុំបានទទួល 60 ភាគរយនៃការផ្តល់សំណងប៉ុន្តែមិនទាន់បានទទួលការបង់សំណង 60 ភាគរយនៅ

ឡើយ។ តើខ្ញុំត្រូវធ្វើដូចម្តេចឥឡូវនេះ?

A. លោកអ្នកអាចទទួល 60 ភាគរយនៃការបង់សំណងរហូតដល់កម្មវិធីដំណោះស្រាយមានចលនា។ ប្រសិនបើលោកអ្នកធ្វើដូច្នេះដំណើរការដែលខាងលើនឹងអាចអនុវត្តបាន។ ប្រសិនបើលោកអ្នកមិនទទួលបានការបង់សំណង 60 ភាគរយមុននឹងកម្មវិធីដំណោះស្រាយមានចលនាហើយតុលាការផ្តល់ការអនុម័តឆ្លើមមុខទៅព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធការតវ៉ាទាមទាររបស់លោកអ្នកនឹងត្រូវបញ្ជូនទៅក ម្មវិធីដំណោះស្រាយនៅពេលវាមានចលនា។ ប្រសិនបើលោកអ្នកជាសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ចម្នាក់ លោកអ្នកក៏នឹងទទួល

កំណត់ហេតុប្រាប់លោកអ្នកអំពី ឯកសិទ្ធិរបស់លោកអ្នកដើម្បីនឹងចូលរួមនៅក្នុងកម្មវិធីដំណោះស្រាយ។ប្រសិនបើលោកអ្នកជាសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ចម្នាក់ ហើយជ្រើសចូលរួមក្នុងវិធីដំណោះស្រាយនឹងត្រូវពិនិត្យ ព័ត៌មាននិងទិន្នន័យ ដែលលោកអ្នកបានដាក់ចំពោះ GCCF និង/ឬដំណើរការផ្លាស់ប្តូរហើយនិងប្រាប់លោកអ្នកឲ្យជ្រាបអំពីព័ត៌មានបន្ថែមណាមួយដែលចាំបាច់ឬដែលប្រាថ្នាចង់បានដើម្បីនឹងបន្តការតវ៉ាទាមទាររបស់ លោកអ្នកនៅក្នុងកម្មវិធីដំណោះស្រាយក្រោមលក្ខខណ្ឌនៃកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយ។ប្រសិនបើលោកអ្នកពុំមែនជាសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ចមានកំរិតទេ ឬ ជ្រើសមិនចូលរួមក្នុងដំណោះស្រាយលោកអ្នកអាចបន្តស្វែងរកឯកសិទ្ធិណាដែលលោកអ្នកប្រហែលជាមាន។

13. ខ្ញុំបានដាក់សុំការតវ៉ាទាមទារចំពោះ GCCF ឬដំណើរការផ្លាស់ប្តូរ ហើយមិនទាន់បានទទួលការផ្តល់សំណងនៅឡើយ។តើខ្ញុំត្រូវធ្វើដូចម្តេចឥឡូវនេះ?

A. ការតវ៉ាទាមទាររបស់លោកអ្នកនឹងបន្តទទួលបានការត្រួតពិនិត្យដោយសារដំណើរការផ្លាស់ប្តូររហូតដល់កម្មវិធីដំណោះស្រាយមានចលនា។ ប្រសិនបើលោកអ្នកទទួលបាននិងទទួលបានការបង់សំណង 60 ភាគរយ មុននឹងកម្មវិធីដំណោះស្រាយមានចលនា ហើយតុលាការផ្តល់ការអនុវត្តផ្តើមមុខចំឡើយចំពោះសំណួរ FAQ ទី11នៅខាងលើអាចអនុវត្ត បាន។ប្រសិនបើការតវ៉ាទាមទាររបស់លោកអ្នកមិនទាន់បានសម្រេចនៅឡើយ ក្នុងពេលកម្មវិធីដំណោះស្រាយមាន ចលនាព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធការតវ៉ាទាមទាររបស់លោកអ្នកនឹងត្រូវបញ្ជូនទៅក្នុងវិធីដំណោះស្រាយ។ប្រសិនបើលោកអ្នកជាសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ចម្នាក់ លោកអ្នកក៏នឹងទទួលបានកំណត់ហេតុប្រាប់លោកអ្នកអំពី ឯកសិទ្ធិរបស់លោកអ្នកដើម្បីនឹងចូលរួមនៅក្នុងកម្មវិធីដំណោះស្រាយ។ប្រសិនបើលោកអ្នកជាសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ចម្នាក់ ហើយជ្រើសចូលរួមក្នុងវិធីដំណោះស្រាយនឹងត្រូវពិនិត្យ ព័ត៌មាននិងទិន្នន័យ ដែលលោកអ្នកបានដាក់ចំពោះ GCCF និង/ឬដំណើរការផ្លាស់ប្តូរហើយនិងប្រាប់លោកអ្នកឲ្យជ្រាបអំពីព័ត៌មានបន្ថែមណាមួយដែលចាំបាច់ឬដែលប្រាថ្នាចង់បានដើម្បីនឹងបន្តការតវ៉ាទាមទាររបស់លោក អ្នកនៅក្នុងកម្មវិធីដំណោះស្រាយក្រោមលក្ខខណ្ឌនៃកិច្ចព្រមព្រៀងដំណោះស្រាយ។

14. តើខ្ញុំនៅតែអាចដាក់សុំប្រាក់សំណងភ្លាមៗដែរឬទេ?

A. បាទ ចាស។ប្រសិនបើលោកអ្នកមានលទ្ធភាពស្រាប់ការបង់សងយ៉ាងឆាប់រហ័ស ហើយមិនបានទទួលការផ្តល់សំណង នៃការបង់សំណងចុងក្រោយរបស់ GCCF ហើយបានចុះហត្ថលេខាបទបញ្ជា និងកិច្ចព្រមព្រៀងរបស់GCCF ថាមិនប្តឹងទេលោកអ្នកអាចដាក់សុំការបង់សំណងយ៉ាងឆាប់រហ័សរហូតដល់ថ្ងៃទី7 ខែឧសភា ឆ្នាំ 2012បាន។ប្រសិនបើលោកអ្នកមានលទ្ធភាពចំពោះការបង់សំណងយ៉ាងឆាប់រហ័ស លោកអ្នកប្រហែលជាបានទទួលលិខិតមួយច្បាប់ប្រកាសពីកំណត់ថ្ងៃចុងក្រោយនេះ។ប៉ុន្តែប្រសិនបើលោកអ្នកការបង់សំណងយ៉ាងឆាប់រហ័ស លោកអ្នកត្រូវតែប្រតិបត្តិបទបញ្ជា។ប្រសិនបើលោកអ្នកប្រតិបត្តិការបញ្ជា លោកអ្នកនឹងបញ្ជាញការតវ៉ាទាមទារទាំងអស់របស់លោកអ្នកហើយ ប្រសិនបើលោកអ្នកជាសមាជិកក្រុមសេដ្ឋកិច្ចម្នាក់ លោកអ្នកមិនអាចដាក់សំណងទាមទារចំពោះកម្មវិធី ដំណោះស្រាយឡើយ។

15.តើការបង់សំណងជាទីនៅតែមានឬទេ?

A. បាទ ចាស។ដំណើរការផ្លាស់ប្តូរនឹងអនុវត្តនិងបញ្ជាញការបង់សំណងជាទី រហូតដល់ កម្មវិធីដំណោះស្រាយមានចលនា។